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verzonden

Geachte mevrouw Kerkmans,

Op 12 oktober 2016 heeft u namens de fractie van de Partij voor de Dieren vragen gesteld met als 
onderwerp “kunstgras”. De vragen beantwoorden wij als volgt.

1. Bent u bekend met de uitzending ‘Gevaarlijk spel’ van het programma Zembla?
Antwoord:
Ja, het college is bekend met deze uitzending.

2. Wat vindt u van de uitspraken over de gevaren voor de gezondheid van kunstgras, als daar 
kankerverwekkende stoffen in verwerkt zijn?
Antwoord:
In Gouda wordt rubbergranulaat ingestrooid op kunstgrasvelden bij voetbalverenigingen. Deze rubberkorrels 
zorgen ervoor dat het kunstgrasveld dezelfde eigenschappen krijgt als een gewoon (natuur)grasveld.
In de uitzending van ZEMBLA is aandacht besteed aan het gebruik van dit rubbergranulaat. Een bepaalde 
stof in de korrels wordt ter discussie gesteld door een aantal deskundigen. De stof is volgens hen mogelijk 
kankerverwekkend.

Rubbergranulaat is fijngemalen rubber. Het wordt veelal gemaakt van oude rubberproducten, zoals 
versnipperde autobanden, die op deze wijze hergebruikt worden. De stof waarover nu zorgen bestaan, zit in 
veel dingen die we dagelijks gebruiken. De stof is recent toegevoegd aan de lijst van stoffen die mogelijk 
kankerverwekkend zijn.

Net als de rest van Nederland wil het college hierover zo snel mogelijk duidelijkheid.

Door de Europese Commissie is aan het ECHA (European Chemicals Agency) opdracht gegeven om 
onderzoek te doen naar de samenstelling van de stoffen van rubbergranulaat en de effecten hiervan op de 
gezondheid van mensen. De uitkomst hiervan is nog niet bekend. De resultaten van het onderzoek worden 
in februari 2017 verwacht.
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Ondertussen is het RIVM gestart met een nieuw onderzoek Tijdens het onderzoek worden onder andere 
alle nationale en internationale onderzoeken over kunstgras nogmaals bestudeerd Ook worden andere 
relevante onderzoeken opnieuw doorgelicht Verder heeft het RIVM laten weten dat er tussen de 50 a 100 
Nederlandse kunstgrasvelden grondig onderzocht gaan worden op de aanwezige stoffen in het rubber

3. Zitten erin het kunstgras, beheerd door de gemeente Gouda via SPORT.GOUDA, de betreffende korrels 
en bevatten deze de mogelijk kankerverwekkende stoffen? Zijn er ook velden die niet beheerd worden door 
de gemeente, maar waar wel kunstgras wordt gebruikt?
Antwoord.
Het hangt af van het gebruik of kunstgras wordt ingestrooid met de bewuste rubbergranulaat korrels. Dit 
gebeurt in Gouda alleen bij de kunstgrasvelden die gebruikt worden door de voetbalverenigingen 
Het gebeurt met bij de kunstgrasvelden die gebruikt worden voor hockey door de Goudse Mixed Hockey 
Club (GMHC) GMHC speelt op enkele kunstgrasvelden die niet door de gemeente beheerd worden. Ook op 
die velden worden de korrels met gebruikt.
De speelveldjes in het openbare gebied in Gouda die voorzien zijn van kunstgras, worden ingestrooid met 
zand

4. Indien dit niet bekend is, bent u bereid om dit te laten onderzoeken?
Antwoord'
Een onderzoek is met nodig. Binnen de gemeente Gouda is bekend op welke kunstgrasvelden de korrels 
worden ingestrooid (zie antwoord 3).
Het RIVM heeft benadrukt dat vooralsnog niet verwacht wordt dat het gebruik van rubbergranulaat op 
kunstgras leidt tot risico's voor de gezondheid en dat er gewoon op gesport kan worden Wij wachten de 
resultaten van de onderzoeken van het RIVM en het ECHA af

5 Kunt u ingeval van onderzoek de uitkomst hiervan zo spoedig mogelijk doen toekomen aan de 
Gemeenteraad?
Antwoord.
W ij zullen de raad informeren over de uitkomst van de onderzoeken.

6. Welke maatregelen gaat het College treffen, indien er sprake is van de aanwezigheid van 
kankerverwekkende deeltjes m het kunstgras?
Antwoord
Voor het college staat veilig en gezond sporten voorop We bepalen op basis van de uitkomst van de 
onderzoeken van het RIVM en ECHA of het nodig is om maatregelen te nemen en zo ja, welke maatregelen 
dat zijn
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